

فتح باب الترشح لعضوية مجلس الإدارة لشركة بلدنا ش.م.ع.ق

يسر مجلس إدارة شركة بلدنا ش.م.ع.ق ("الشركة") ان يعلن عن فتح باب الترشح لعضوية مجلس إدارة الشركة للثلاث سنوات القادمة (نوفمبر 2024 إلى نوفمبر 2027)، وذلك لتسعة (9) أعضاء، ستة (6) أعضاء منهم غير مستقلين، وثلاثة (3) أعضاء مستقلين.

علمًا بأن باب الترشح سيكون مفتوحاً لمدة خمسة (5) ايام اعتبارًا من صباح يوم الأحد الموافق 13 أكتوبر 2024 ولغاية يوم الخيس الموافق 17 أُكتوبر 2024 ضمنًا بدايةً من الساعة الثامنة صباحًا حتى الساعة الخامسة مساءً بمقر الشركة، وذلك ليتم انتخابهم في اجتماع الجمعية العامة العادية التي سيتم عقدها بتاريخ 24 نوفمبر 2024. وفقاً لأحكام قانون الشركات التجارية رقم (11) لسنة 2015 ونظام حوكمة الشركات والكيانات القانونية المدرجة في السوق الرئيسية الصادر بقرار مجلس ادارة هيئة قطر للأسواق المالية رقم (5) لسنة 2016 والنظام الأساسي للشركة.

على السادة الراغبين في ترشيح أنفسهم لعضوية مجلس الإدارة تقديم طلبات الترشح وجميع المستندات المطلوبة والموضحة أدناه، في مقر الشركة الكائن في مدينة الخور والذخيرة، مخرج 44 طريق الشال، المبنى636، الشارع 259، المنطقة 74. وذلك اثناء ساعات العمل (من الساعة الثامنة صباحًا حتى الساعة الخامسة مساءً) خلال فترة الترشح. يُسلم طلب الترشح إلى إدارة الشؤون القانونية في مقر الشركة.

<u>شروط الترشح:</u>

اولًا: الأعضاء غير المستقلين:

- 1- ألا يقل عمر المرشح عن واحد وعشرن عاماً، وأن يكون متمتعا بالأهلية الكاملة.
- 2- ألا يكون قد سبق الحكم على المرشح بعقوبة جنائية، أو في جريمة مخلة بالشرف أو الأمانة، أو في جريمة من الجرائم المشار إليها في المادة (40) من القانون رقم (8) لسنة 2012 بشأن هيئة قطر للأسواق المالية، والمادتين (334) و (335) من القانون رقم (11) لسنة 2015 بإصدار قانون الشركات التجارية، أو أن يكون المرشح ممنوعا من مزاولة أي عمل في الجهات الخاضعة لرقابة الهيئة بموجب المادة (35 فقرة 12) من القانون رقم (8) لسنة 2012 المشار إليه، أو أن يكون قد قضى بإفلاس المرشح، ما لم يكن قد رد الاعتبار.
- 3- أن يكون المرشح عند انتخابه أو خلال (30) ثلاثين يوماً من تاريخ انتخابه لعدد (100,000) مئة ألف سهم من أسهم الشركة يتوجب عليه إيداعها خلال (60) ستين يوماً من تاريخ بدء العضوية لدى جمة الايداع او أحد البنوك المعتمدة مع عدم قابليتها للتداول أو الرهن أو الحجز الى أن تنتهى مدة العضوية وتتم المصادقة على آخر ميزانية قام فيها العضو بأعماله.

ألا يكون المرشح متولياً أي منصب يحظر عليه قانوناً الجمع بينه وبين عضوية المج



5- أن يكون المرشح مؤهلاً، ويتمتع بقدر كافٍ من المعرفة بالأمور الإدارية والخبرة المناسبة لتأدية محامه بصورة فعالة، ويتعيّن عليه تخصيص الوقت الكافي للقيام بعمله بكل نزاهة وشفافية بما يحقق مصلحة الشركة وأهدافها وغاياتها.

ثانيًا: الأعضاء المستقلين:

- 1- ألا يقل عمر المرشح عن واحد وعشرن عاماً، وأن يكون متمتعا بالأهلية الكاملة.
- 2- ألا يكون قد سبق الحكم على المرشح بعقوبة جنائية، أو في جريمة مخلة بالشرف أو الأمانة، أو في جريمة من الجرائم المشار إليها في المادة (40) من القانون رقم (8) لسنة 2012 بشأن هيئة قطر للأسواق المالية، والمادتين (334) و(335) من القانون رقم (11) لسنة 2015 بإصدار قانون الشركات التجارية، أو أن يكون المرشح ممنوعا من مزاولة أي عمل في الجهات الخاضعة لرقابة الهيئة بموجب المادة (35 فقرة 12) من القانون رقم (8) لسنة 2012 المشار إليه، أو أن يكون قد قضى بإفلاس المرشح، ما لم يكن قد رد الاعتبار.
 - 3- ألا يكون المرشح مالكا (1%) على الأقل من أسهم الشركة أو أي شركة من مجموعتها.
 - 4- ألا يكون ممثلاً لشخص اعتباري يملك (5%) على الأقل من أسهم الشركة أو أي شركة من مجموعتها.
- 5- ألا يكون بالإدارة التنفيذية العليا للشركة أو أي شركة من مجموعتها خلال السنة السابقة على انتخابات المجلس.
- 6- ألا يكون له صلة قرابة من الدرجة الأولى مع أي من أعضاء المجلس أو الإدارة التنفيذية العليا بالشركة، أو أي شركة من لمجموعتها.
 - 7- ألا يكون عضو مجلس إدارة في أي شركة ضمن مجموعة الشركة المرشح لعضوية مجلس إدارتها.
- 8- ألا يكون موظفاً خلال السنتين السابقتين على انتخاب المجلس لدى أي من الأطراف المرتبطة بالشركة أو بأي شركة من مجموعتها كالمحاسبين القانونيين، وكبار الموردين، أو أن يكون مالكاً لحصص سيطرة لدى أي من تلك الأطراف خلال السنتين السابقتين على انتخاب المجلس.
- 9- أن يكون المرشح مؤهلاً، ويتمتع بقدر كافٍ من المعرفة بالأمور الإدارية والخبرة المناسبة لتأدية محامه بصورة فعّالة، ويتعيّن عليه تخصيص الوقت الكافي للقيام بعمله بكل نزاهة وشفافية بما يحقق مصلحة الشركة وأهدافها وغاياتها.
- 10-ألا تكون له تعاملات مباشرة أو غير مباشرة مع الشركة أو أي شركة من مجموعتها خلال السنتين السابقتين على انتخابات المجلس.

المستندات المطلوبة:

1- محرر إثبات الشخصية مثبت به تاريخ ميلاد المرشح. (الهوية أو جواز السفر بالنسبة للقطري) (جواز السفر بالنسبة لغير القطري)



- 2- شهادة حسن سيرة وسلوك المرشح (في حال تم التزويد بالإقرار عوضاً عن الشهادة قبل الانتخابات، يجب أن يكون الإقرار موقعًا من الشخص الطبيعي المرشح أو ممثل الشخص المعنوي، ويجب تقديم أصل شهادة حسن السيرة والسلوك في موعد أقصاه ثلاثين يومًا من فوز المرشح بالانتخابات)
- 3- شهادة ملكية الأسهم. (يجب تقديم شهادة ملكية أسهم صادرة من جمة الإيداع للمرشح الطبيعي أو المعنوي (غير المستقل) أو تقديم إقرار يفيد بإيداع أسهم الضان لدى جمة الإيداع في الموعد المحدد لذلك قانونًا، وبالنسبة للمرشح المستقل في حال ان كان مالكًا لأسهم يجب التزويد بشهادة ملكية الأسهم الخاصة به والصادرة من جمة الإيداع)
 - 4- إقرار عدم الجمع بن المناصب المتوفر على موقع الشركة https://baladna.com/ar
 - 5- إقرار المرشح بعدم الإفلاس المتوفر على موقع الشركة https://baladna.com/ar
 - 6- السيرة الذاتية للمرشح.

المستندات الإضافية المطلوبة للمرشح المعنوي (غير المستقل):

- 1- كتاب تسمية ممثل المرشح المعنوي موقعًا من مدير مخول بالتوقيع بصلاحيات كاملة ومطلقة.
 - 2- صورة من السجل التجاري ساري المفعول أو ما يعادله.
 - 3- بطاقة قيد المنشأة.
 - 4- طلب الترشح موقعًا من مدير مخول بالتوقيع بصلاحيات كاملة ومطلقة.

ملاحظات هامة:

- يجب تسليم النسخ الاصلية لاي طلب او مستند او تعهد موقعًا من المرشح أو او الجهة المُرشحة مع كافة المستندات المطلوبة والمشار اليها بهذا الاعلان.
 - لن يتم استلام طلبات الترشح التي لا تستوفي الشروط المشار اليها في هذا الإعلان.





Opening Nominations for Membership on the Board of Directors of Baladna Q.P.S.C.

The Board of Directors of Baladna Q.P.S.C. (the "Company") is pleased to announce the opening of nominations for membership on the Board of Directors for the upcoming three years (November 2024 to November 2027). There will be a total of nine (9) members, consisting of six (6) non-independent members and three (3) independent members.

Nominations will be open for a period of five (5) days, starting from the morning of Sunday, October 13, 2024, until Thursday, October 17, 2024, inclusive, from 8:00 AM to 5:00 PM at the Company's headquarters. The member will be elected at the General Assembly Meeting scheduled for November 24, 2024. This is in accordance with the provisions of the Commercial Companies Law No. (11) of 2015, the Corporate Governance Regulations for listed companies issued by the Board of Directors of the Qatar Financial Markets Authority No. (5) of 2016, and the Company's Articles of Association.

Those wishing to nominate themselves for membership on the Board of Directors are requested to submit their nomination applications along with all required documents as outlined below, at the Company's headquarters located in Al Khor and Al Thakhira, exit 44, North Road, Building 636, Street 259, Zone 74. This should be done during working hours (from 8:00 AM to 5:00 PM) throughout the nomination period. Nomination applications should be delivered to the Legal Affairs Department at the Company's headquarters.

Nomination Conditions

First: Non-Independent Members:

- 1. The candidate must be at least twenty-one years old and possess full legal capacity.
- 2. The candidate must not have been previously convicted of a criminal penalty, or of a crime involving dishonor or trustworthiness, or of a crime referred to in Article (40) of Law No. (8) of 2012 regarding the Qatar Financial Markets Authority, and Articles (334) and (335) of Law No. (11) of 2015 issuing the Commercial Companies Law. The candidate must also not be prohibited from practicing any work in entities under the Authority's supervision pursuant to Article (35, Paragraph 12) of the aforementioned law, or have been declared bankrupt unless they have been rehabilitated.
- 3. The candidate must, upon election or within thirty (30) days from the date of election, own one hundred thousand (100,000) shares of the company, which must be deposited within sixty (60) days from the start of membership at a depository or an approved bank, with no trading, pledging, or seizure allowed until the end of the membership term and the approval of the last financial statement in which the member performed their duties.
- 4. The candidate must not hold any position that legally prohibits them from concurrently holding membership on the board.





5. The candidate must be qualified and possess sufficient knowledge of administrative matters and appropriate experience to perform their duties effectively. Candidate must allocate sufficient time to carry out their work with integrity and transparency, achieving the interests and objectives of the Company.

Second: Independent Members

- 1. The candidate must be at least twenty-one years old and possess full legal capacity.
- 2. The candidate must not have been previously convicted of a criminal penalty, or of a crime involving dishonor or trustworthiness, or of a crime referred to in Article (40) of Law No. (8) of 2012 regarding the Qatar Financial Markets Authority, and Articles (334) and (335) of Law No. (11) of 2015 issuing the Commercial Companies Law. The candidate must also not be prohibited from practicing any work in entities under the Authority's supervision pursuant to Article (35, Paragraph 12) of the aforementioned law, or have been declared bankrupt unless they have been rehabilitated.
- 3. The candidate must not own at least 1% of the company's shares or any company within its group.
- 4. The candidate must not represent a legal entity that owns at least 5% of the company's shares or any company within its group.
- 5. The candidate must not have been part of the senior executive management of the company or any company within its group during the year preceding the board elections.
- 6. The candidate must not have a first-degree kinship with any of board members or senior executive management of the company, or any company within its group.
- 7. The candidate must not be a board member of any company within the group of the company for which they are seeking board membership.
- 8. The candidate must not have been employed within the two years preceding the board elections by any related parties to the company or any company within its group, such as accountants, major suppliers, or own controlling shares in any of those parties during the two years preceding the board elections.
- 9. The candidate must be qualified and possess sufficient knowledge of administrative matters and appropriate experience to perform their duties effectively. Candidate must allocate sufficient time to carry out their work with integrity and transparency, achieving the interests and objectives of the Company.
- 10. The candidate must not have any direct or indirect transactions with the company or any company within its group during the two years preceding the board elections.

Baladna Q.P.S.C.



Required Documents

- 1- A copy of the ID document stating the candidate's date of birth. (National ID or passport for Qatari candidates; passport for non-Qatari candidates).
- 2- A certificate of good conduct for the candidate. If a declaration is provided instead of the certificate before the elections, the declaration must be signed by the natural person candidate or the representative of the legal entity, and the original certificate of good conduct must be submitted within thirty days of election of the Candidate.
- 3- A share ownership certificate issued by the depository for the natural or legal candidate (non-independent), or a declaration confirming the deposit of the collateral shares with the depository within the legally specified timeframe. For independent candidates, if they own shares, they must provide a certificate of their share ownership issued by the depository.
- 4- A declaration confirming no dual positions, available on the company's website https://baladna.com/en
- 5- A declaration from the candidate confirming no bankruptcy, available on the company's website https://baladna.com/en
- 6- The candidate's curriculum vitae (CV).

Additional Required Documents for the Legal Entity Candidate (Non-Independent):

- 1- A letter designating the representative of the legal entity, signed by an authorized signatory with full and absolute authority.
- 2- A copy of the valid Commercial Registration or its equivalent.
- 3- The establishment card (Computer Card)
- 4- A signed nomination application by a one of the authorized signatories with full and absolute authority.

Important Notes:

- 1- The original copies of any application, document, or declaration signed by the candidate and/or the nominating entity, along with all required documents mentioned in this announcement, must be submitted.
- 2- Nomination applications that do not meet the conditions outlined in this announcement will not be accepted.

